
Oroszlány Város Önkormányzata  

Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

 

3/2017. ESZB 

 

JEGYZŐKÖNYV 
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Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Módi Miklós korelnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Süli 

Ildikó, Torma Lajos, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Dr. Mátics István elnök 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

Módi Miklós korelnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 5 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Javasolta továbbá, hogy nyílt ülésen 3. napirendi pontként 

az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet működési célú támogatásának tervezetét tárgyalják. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

32/2017. (II.23.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2017. 

február 23-ai munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. Beszámoló az INTER-AMBULANCE Zrt. által végzett központi ügyelet 2016. évi 

feladatellátásáról 

2. A Képviselő-testület 2017. február 28-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása 

3. Az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet támogatásának tervezete 

4. Egyebek 

Zárt ülés: 

5. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  Beszámoló az INTER-AMBULANCE Zrt. által végzett központi ügyelet 

2016. évi feladatellátásáról 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy nagyon jó híre van az orvosi ügyeletnek. 

Környező települések jelezték csatlakozási szándékukat a cégükhöz pontosan ezen ügyelet 

kiértékelése folytán. Tata városában és a környező kisebb településeken már a tavalyi évben 

szerződést kötöttek, jelenleg tárgyalások folynak Tatabányán. Kollégáik szeretnek ide járni dolgozni, 

1-1,5 éve voltak zökkenők, ezeken úrrá tudtak lenni, emelés történt a pénzösszegben, ezt 

bérfejlesztésre fordították, emiatt vonzóbb lett az ügyeletükben való részvétel. Ez még nem az elérni 

kívánt cél, mert jóval magasabb órabérek vannak a megyén belül is az orvosi ügyeletekben. Több 

orvos nem lesz a rendszerben, egyre nehezebb megoldani a humánerőforrás-krízist. Nagy probléma 

van, az alapellátás minden pillére inog, akár a háziorvosokat, akár a gyerekorvosokat nézik. Nehéz a 

rendszerbe szakembereket bevonni, bár vannak külföldről hazatérő orvosok. Ők inkább az orvosi 

ügyeleti tevékenységet választják. Bevezettek egy életpálya-modellt, Oroszlány tekintetében 2 főállású 

orvos is tevékenykedik, ami nagyon jó eredmény. Jók a tapasztalok, a lakosság igénybevétele elég 

magas, 7729 alkalommal vették igénybe az orvosi ügyelet szolgáltatását. A nappali időszakban 

előszeretettel keresik fel a betegek az ügyeletet. Van, hogy a szakrendelővel tudnak együttműködni, 

gyakran vonulnak ki lakáshívásokra is. Ez nappali időszakban 5-6 beteget jelent. Lesznek jogszabály-

módosítások, melyek kidolgozásában részt vesznek, hogy a szakmai érveket érvényesíteni tudják. 

Talán lehetővé teszik, hogy olyan orvosok is ügyeletet teljesítsenek, akiket eddig a törvényi előírás 

kizárt. 

Jelezte továbbá, hogy 7 nap múlva lejár a szerződésük, tehát március 1-jétől nincs biztosítva az orvosi 

ügyelet Oroszlány térségében. 

 

Módi Miklós korelnök furcsának talált az indoklásban 1 tételt, amikor arról van szó, hogy 

indokolatlanul veszik igénybe az ügyeletet. Az egyik az időtényező, ami szerepel az indoklásban. Az 

is időt jelent, amíg elmegy a gépkocsi a bejelentett címre, illetve amíg visszamegy. Kérdése az volt, 

hogy vezérigazgató úr véleménye szerint ez hosszabb idő, mintha gyalog felsétálna az ügyeletre a 

beteg? 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy a hosszabb idő azt jelenti, hogy az ügyeletesnek 

ki kell vinni a komplett felszerelést. A lakáson történő ellátás nehezebb, mint egy felszerelt 

rendelőben. Akár a tisztaságot, akár a világítást, akár a fűtést tekintve.  

Jelezte, hogy nagyon sok az indokolatlan felkeresése az ügyeletnek. Ők a rendelet előírása alapján 

rangsorolnak, 31 életet veszélyeztető állapot alapján szűr a rendszerük. Ezt kicsit árnyaltabban kellene 

kezelni, de a rendszernek ebbe a részébe nem tudnak belenyúlni.  

Kiemelte, hogy a kórházba utalt betegek száma 252 fő, kb. 3%. Ez azt jelenti, hogy a hozzájuk forduló 

betegek problémáit már helyben meg tudták oldani. Az országos átlag 10% feletti.  

 

Módi Miklós korelnök felvetésére Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy az oroszlányi 

orvosi ügyelet telefonszáma az Országos Mentőszolgálat Tatabányai Irányító Csoportjánál csörög. Ott 

a kolléga megítélése alapján történik a beteg elirányítása. Az ügyelet 1280 alkalommal vonult ki.  

 

Dr. Varju János főigazgató hozzátette, hogy ez a diszpécserszolgálat jól működik. Szakképzett 

mentőtisztek adekvát kérdéseket tesznek fel, és az alapján döntenek, hogy a beteg hogyan legyen 

ellátva. 

 

Módi Miklós korelnök elmondta, az indokok között szerepel, hogy nem tudják előre felszerelni a 

mentőt, mert az infúzió megfagy. De a többi felszerelést be lehet pakolni. Javasolta, hogy azt az 

indoklást, hogy az autót feltörhetik, vegyék ki az indoklásból. Bármit fel lehet törni. 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy azért nem hagyják a gépjárműben a felszerelést, 

mert nagyon sokba kerül. A kábító hatású gyógykészítményeket szintén nem tárolhatják kint. Több 

olyan orvosi ügyeletük van, ahol feltörték az autót, sokszor akkor, amikor lakáscímre mentek. A 

biztosító erre nem fizet, saját maguknak kell megóvni ezeket az értékeket.  
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Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy megdöbbentette az indokolatlan hívások nagy 

száma. Kérdése az volt, hogy lenne-e mód és lehetőség arra –nem sértve személyiségi jogokat–, ha 

erről információt kapnának? Ezt esetleg meg lehetne oldani úgy, hogy ki lesz számlázva az illetőnek, 

ha indokolatlanul hívja ki az ügyeletet.  

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy „kicsiben”, önkormányzati vagy cég szinten nem 

tehetik meg. Ehhez olyan törvényi háttérre lenne szükség, amihez sok igénynek kellene érkezni, hogy 

érdemben foglalkozzanak vele. Kiváló ötlet volt annak idején a vizitdíj rendszere, hogy fizetni kellett 

az ellátásért. Ez nem volt nagy összeg, de pici visszatartó erő volt. Akkor jelentősen megcsappant a 

betegforgalom. Azok jöttek az ügyeletre, akiknek valóban szükségük volt segítségre. Megismételte, 

nem tehetik meg, hogy egyesével kiszámlázzák az indokolatlan igénybevételt. 

 

Dr. Varju János főigazgató hozzátette, az, hogy mi indokolt, és mi indokolatlan, mindig utólag derül 

ki. Nagyon nehéz egy telefonos bejelentés alapján eldönteni, hogy az indokolt, vagy nem.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy a tavalyi évben az önkormányzat megemelte a 

bért. Szerette volna látni azt megelőzően mind az orvosok, mind a szakszemélyzet órabérét és a 

mostani béreket. 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy személyes megbeszélése volt polgármester úrral. 

Amit ott vállalt, azt teljesítette a cég. Elmondta, hogy a megemelt finanszírozást teljes egészében a 

bérezésre fordították.  

 

Hermann István bizottsági tag elmondta, hogy ő nem ezt az információt hallotta, jó lett volna 

írásban látni.  

Felvetette, hogy kiesik Dad és Kömlőd az ügyeleti rendszerből. 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató pontosította, hogy csak a nappaliból. Vélhetően találtak 

háziorvost. A háziorvos a rendelési idő alatt nehezen tud kimenni lakcímre. Ezért nem tartotta jól 

átgondolt döntésnek e két önkormányzat döntését. Nem volt jelentős az az összeg, amit a nappali 

ügyeleti ellátásért fizetniük kellett. 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdésére – Mit jelentenek a táblázatban az „egyéb települések”? – 

elmondta, hogy például ha külföldi turista érkezik a városba és megbetegszik, akkor az ügyeletnek el 

kell látnia. Nagy ez a létszám, 908 alkalom. Valószínűleg az itt dolgozó gyáraknak az alkalmazottait 

jelenti.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, hogy a cég által használt ösztönző rendszert 

megkaphatja-e az önkormányzat? Ugyanis Oroszlány városa az alapellátásban szeretne elősegítő 

lépéseket tenni, hogy vonzóbb legyen a városban a háziorvosi, gyermekorvosi praxis. Ehhez 

szeretnének ötleteket kapni. 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy Oroszlány jó irányban halad e tekintetben. 

Elmondta, hogy van egy budapesti irodaházuk, amelynek kihasználatlan részeiben összkomfortos 

lakásokat alakítanak ki, felajánlják az orvosoknak és a rezsiköltséget is vállalják. Segítenek továbbá 

orvosaiknak, hogy a telephelyeikre el tudjanak jutni. Ezen kívül tervezhető bérezést ajánlanak nekik, 

amelyhez a feltételek megvannak.  

Az önkormányzatok sok településen szolgálati lakást biztosítanak, átvállalják a rezsiköltséget, sőt van 

olyan önkormányzat, amelyik havonta 200 E Ft-ot ad annak az orvosnak, aki beiratkozik a 

gyermekorvosi szakképzésre, amíg a képzés tart és utána ingyen kap egy praxist. Az 

önkormányzatoknak versengeni kell az orvosokért.  

 

Módi Miklós korelnök kérte, hogy az egészségügyi államtitkárral vegye fel a cég a kapcsolatot, mivel 

hazatérésre tudták csábítani az orvosokat. 
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Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy napi kapcsolatban vannak különböző 

munkacsoportokkal. A cégcsoport sokkal egyszerűbben megvalósítja ezeket az ötleteket, mivel az 

államigazgatásban lassan haladnak a szekerek.  

 

Torma Lajos bizottsági tag egyetértett azzal, hogy az egészségügyben lévő problémákat el kellene 

juttatni a minisztériumokba.  

Kérdése az volt, hogy az orvosképzéssel kapcsolatban tesznek-e javaslatot? Nagyon kevés a 

gyermekorvos, nincs képzés.  

 

15 óra 38 perckor Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag kiment az ülésteremből, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 5 fő. 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy orvosi ügyeleti területen a cégcsoportjukhoz 3 M 

ember alapellátása tartozik. Valóban van valamennyi hangjuk a rendszerben, de pici szegmens az, amit 

tudnak hozni. Azzal próbálkoznak, hogy ne legyen indokolatlan teher téve az önkormányzatokra. Az 

igazán korrekt lépés az lenne, ha az állam által adott OEP finanszírozásból egy orvosi ügyelet ki tudna 

jönni. 10 éve be van fagyasztva a fejkvóta, az orvosi ügyelet bérét nem emelik. Fontos továbbá, hogy a 

jogszabályok által meghatározott személyzeti képzés változzon. Azt szeretnék elérni, hogy a 

sürgősségi ügyeletben eltöltött 50 szekundáris óra után el tudjon kezdeni legálisan dolgozni az orvos.  

A cégcsoportnak jelenleg a működés a fő prioritása. 

Hezler Gabriella bizottsági tag kérdésére – Mit jelent a beszámolóban a folyamatos ellátás: 4 db? – 

elmondta, hogy vannak például olyan vagy kórházban kezelt betegek, akiket kiengednek a kórházból, 

de meg van szabva a gyógykezelésük, amit nem tudnak saját maguknak megtenni (pl. injekció 

beadása).  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag kérdése az volt, hogy 2016-ban volt-e komolyabb reklamáció a 

betegek részéről? 

 

Dr. Molnár György vezérigazgató elmondta, hogy nem tud róla.  

 

Dr. Molnár Miléna aljegyző pontosította, hogy március 31-én jár le a szerződés. Amennyiben 

március 31-éig a közbeszerzési eljárást nem tudja az önkormányzat befejezni, akkor 

meghosszabbítanák a jelenlegi szerződést.  

 

15 óra 46 perckor Dr. Molnár Miléna aljegyző és Dr. Molnár György vezérigazgató távozott a 

bizottság üléséről. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Módi Miklós korelnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak a beszámoló elfogadásáról. 

 

A bizottság a beszámolót nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal és 1 

tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

33/2017. (II.23.) ESZB határozata 

az INTER-AMBULANCE Zrt. által végzett központi ügyelet 2016. évi feladatellátásáról szóló 

beszámolóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadta az INTER-AMBULANCE Zrt. által végzett központi ügyelet 2016. évi feladatellátásáról 

szóló beszámolót. 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 
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2. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2017. február 28-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

15 óra 48 perckor Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag visszatért az ülésterembe, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 6 fő. 

 

Módi Miklós korelnök javasolta, hogy a meghívó-tervezetben szereplő előterjesztések közül az 1., 2. 

és 13. előterjesztést tárgyalják.  

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Szemző Ildikó osztályvezető jelezte, hogy a tűzifa kiosztásra került két napon, február 10-én és 13-án 

mindenfajta incidens nélkül. A közterület-felügyelők ott voltak a kolleganőkkel. 

Elmondta továbbá, hogy az előterjesztés 15. pontjában szerepel, hogy Oroszlány település krónikus 

belgyógyászati fekvőbeteg ellátása Székesfehérvárról visszakerül a tatabányai Szent Borbála 

Kórházhoz. 

 

15 óra 51 perckor Hermann Istvánné bizottsági tag kiment az ülésteremből, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 5 fő. 

 

A bizottsági tagok, illetve a főorvos által felvetett kérdésekre válaszolva Szemző Ildikó osztályvezető 

ismertette az Állami Népegészségügyi és Tisztiorvosi Szolgálat Országos Tisztifőorvosi Hivatala által 

kiadott határozatot.  

 

15 óra 54 perckor Hermann Istvánné bizottsági tag visszajött az ülésterembe, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 6 fő. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Módi Miklós korelnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

34/2017. (II.23.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 

 

 

A 2016. évi költségvetés - 2/2016. (II.14.) önkormányzati rendelet - módosítása 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Módi Miklós korelnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

35/2017. (II.23.) ESZB határozata 

„A 2016. évi költségvetés - 2/2016. (II.14.) önkormányzati rendelet - módosítása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 2016. évi költségvetés - 2/2016. (II.14.) 

önkormányzati rendelet - módosítása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 

 

 

Az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézet sportegészségügyi szakellátás, valamint a laboratóriumi 

tevékenység költségeihez való hozzájárulásról  

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy a labor országos finanszírozásában sajnos nincs változás. 

Ezért köszönettel tartoznak az önkormányzatnak a támogatásért. Az 1 hetes időtartamot tartani tudják.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag felvetette, hogy a 2840 című újságban olvasta, hogy a labor 

beintegrálódik Tatabányára. 

 

Dr. Varju János főigazgató tájékoztatásul elmondta, hogy pályáztak a 15 Mrd Ft-os uniós pályázatra. 

A laborral kapcsolatban azt szeretnék elérni, ha például nem lesz laboros orvosuk, lehessen 

laborleleteket validálni, illetve hogy átjárhatók legyenek a rendszerek. A cél az lenne, hogy a 

háziorvos is lássa a leleteket a számítógépén. A pályázat után az intézmények között meglesz az 

átjárhatóság, az alapellátásnál még sajnos nem. Az alapellátás önkormányzati feladat, az kellene, hogy 

a háziorvosok programjai kompatibilisek legyenek. 

 

Dr. File Beáta jegyző felvetette, hogy a labortámogatás egyik feltétele az, hogy 1 héten túl ne 

várakozzon a beteg. Az ellenőrzési részét vizsgálták. A honlapon ma próbaképpen be akartak 

jelentkezni vérvételre. 1 héten belülre nem tudtak időpontot kérni a honlapon keresztül. 

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy sajnos a számítógépes előjegyzés nem működik, van 

hibája. Május 1-jétől új számítógépes rendszerük lesz, figyelni fog arra, hogy ez működik-e. 

Megerősítette, hogy az 1 hetes előjegyzési időt változatlanul tartják. 

 

Dr. File Beáta jegyző hozzátette, hogy az önkormányzatnak valamilyen módon ellenőriznie kell ezt.  

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy szúrópróbaszerűen szokott ellenőrizni. Nem tapasztalta, 

hogy 7 napnál többet kell várnia a betegeknek a laborra. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag felvetette, aggályosnak tartja a leletkiadás jelenlegi rendszerét. 

Véleménye szerint személyiségi jogokat sért, hogy kikiabálják a neveket, ráadásul bárkinek odaadják a 

leletet. Javasolta, hogy vagy az információn vehessék át a betegek a leleteiket, vagy e-mailben küldjék 

át a betegnek. 

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy erre a legjobb megoldás az lenne, ha a labor 

számítógépes rendszere össze lenne kötve a háziorvosi rendszerrel, a kórházi rendszerrel. 

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag hozzátette, lehet, hogy valaki pedig pont azért reklamálna, 

hogy nem úgy kapja meg a leletét, ahogy eddig. 
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Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Módi Miklós korelnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

36/2017. (II.23.) ESZB határozata 

„Az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézet sportegészségügyi szakellátás, valamint a 

laboratóriumi tevékenység költségeihez való hozzájárulásról” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézet 

sportegészségügyi szakellátás, valamint a laboratóriumi tevékenység költségeihez való 

hozzájárulásról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet támogatásának tervezete 

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy a tervezet szerint a támogatás feltétele az lenne, hogy a 

szakellátásokhoz való hozzáférés előjegyzési ideje ne haladja meg a 30 napot. Ez a szemészet esetében 

kivitelezhetetlen. A lakossági panasz mindig a szemészeti várólista miatt volt. Minden nap van 

szemészeti rendelés, a szemészorvos becsületes, lelkiismeretes. Fizikálisan képtelenség ellátni ennyi 

beteget előjegyzés nélkül még úgy is, hogy tervezett előjegyzések is vannak. Emellett a sürgős esetek 

is el vannak látva. A jelenleg lévő betegmennyiséget kontrollálatlanul nem lehet ellátni, nem lehet 30 

napon belülre lefaragni az előjegyzési időt, mert az képtelenség.  

 

Dr. File Beáta jegyző jelezte, hogy ezt a tervezetet tegnap küldte át Dr. Mátics István elnök úr a 

polgármester úrnak. Elnök úr javaslatot tett a működés finanszírozására. Ezt részletesen át kell 

beszélni, ez egy gondolatelindító leirat. Felvetődött az a kérdés, hogy melyek azok a szakrendelések, 

ahol 30 napnál hosszabb a várakozási idő?  

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy meg kell nézni, hogy mely szakrendeléseken hosszabb az 

előjegyzési idő 30 napnál. Nem sok ilyen szakrendelés van. Ez a támogatás-tervezet ebben a formában 

kivitelezhetetlen. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy a bizottság a szándékot támogatja. Kérte, hogy a 

következő ülésre dolgozzák ki ezt a tervezetet főigazgató úrral egyeztetve.  

 

Dr. Varju János főigazgató elmondta, hogy felkészül rá, mely szakrendelések érintettek és megoldási 

javaslat is kell. 

 

Módi Miklós korelnök javasolta, hogy az alábbi határozatot hozzák: Az Oroszlányi Szakorvosi- és 

Ápolási Intézet támogatásának tervezete további egyeztetést kíván és az egyeztetéseket követően a 

tervezetet újra terjesszék be a bizottsághoz. 

Kérte a bizottság tagjait, szavazzanak javaslatáról. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

37/2017. (II.23.) ESZB határozata 

az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézet támogatásának tervezetéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

javasolja, hogy az Oroszlányi Szakorvosi- és Ápolási Intézet támogatásának tervezetét az 

önkormányzat és a főigazgató egyeztesse és az egyeztetéseket követően a tervezetet újra terjesszék be 

a bizottság elé. 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 

 

16 óra 23 perckor Dr. Varju János főigazgató távozott a bizottság üléséről. 

 

 

4. NAPIRENDI PONT:  Egyebek 

 

Lackovics Irén intézményvezető-helyettes elmondta, hogy jelen bizottsági ülésen a szakterületével 

kapcsolatos problémákat szeretné gondolatébresztőként ismertetni.  

A Bűnmegelőzési Bizottság múlt csütörtöki ülésén napirendi pontként szerepelt a krízishelyzetbe 

került időskorúak ellátása, illetve hogy az adott krízishelyzetben milyen megoldás születhet arra, ha 

valakinek hétvégén, éjszaka kórházba kerül az a hozzátartozója, segítője, aki gondozta. Javasolják 

hasonló krízisellátás létrehozását, mint amilyen a CSÁO-ban működik. Az idősotthonban lenne egy 

olyan szoba, hogy ha valaki bajba kerül, és nem szorul orvosi ellátásra, hanem egyedül marad, akkor 

pl. 1 hétig, 1 hónapig ott lehet. A jelzőrendszeres házi segítségnyújtás lenne a lehető legjobb 

megoldás, de ez ebben az évben nem megvalósítható már. Összefoglalva tehát azon kellene 

gondolkodni, hogyan tudnak segíteni a krízishelyzetbe került időseknek. 

Felvetette továbbá, hogy az önkormányzatnak nem kötelező ellátása az átmeneti otthon, de van. Jelen 

pillanatban a 30 ellátottból 16-an több mint 2 éve az otthon lakói. Havonta hosszabbítják a kérelmüket. 

Az átlagéletkor 80 felett van. Innen sajnos csak egy út van, az Ápolási Intézet, mert senki nem 

szeretne Oroszlányból elmenni.  

Jelezte továbbá, hogy az Idősek Nappali Klubja vészhelyzetben van. A klubban 13 demens, 

fogyatékkal élő, vagy pszichiátriai beteg van. Az átlagéletkor 70 év felett van. Megjegyezte, hogy az 

idősek nappali ellátásában a finanszírozás egy főre kb. 100 E Ft, a demens ellátásban pedig kb. 500 E 

Ft. Persze ennek vannak feltételei. 

 

Módi Miklós korelnök javasolta, hogy ezeket írásban ajánlásként terjessze be a Szociális Szolgálat a 

bizottság elé.  

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy kihelyezett bizottsági ülésükön is felvetődött, hogy a 

város lakossága folyamatosan öregszik. Ha pályázat lehetővé tenné, akkor az intézményi bővítést 

kellene megvalósítani. A város jelenlegi költségvetése nem teszi lehetővé a bővítést. Az, hogy 1 

szobát kialakítanak, az kerüljön vissza a bizottsági ülésére.  

 

Lackovics Irén intézményvezető-helyettes elmondta, hogy Oroszlányban az a nehézség, hogy 

városon belül nincs tartós elhelyezést biztosító otthon.  

Dr. File Beáta jegyző kérdésére - Hányan mennek éves szinten máshova? – elmondta, hogy 5-nél 

többen nem.  

 

Dr. File Beáta jegyző felvetésére a bizottsági tagok arról egyeztettek, hogy a város mennyire köteles 

Tatabányáról az utcai segítők által átszállított hajléktalanokat befogadni.  

 

Ezt követően Módi Miklós korelnök javasolta, hogy az Önkormányzat vegye fel a tatabányai 

hajléktalan-ellátó intézmény fenntartójával a kapcsolatot ez ügyben. 

Kérte, szavazzanak javaslatáról 
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A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

38/2017. (II.23.) ESZB határozata 

más településekről átszállított hajléktalanok ellátásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

javasolja, hogy az Önkormányzat vegye fel a tatabányai hajléktalan-ellátó intézmény fenntartójával a 

kapcsolatot. 

 

Felelős: Módi Miklós korelnök 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt Módi Miklós korelnök 16 óra 39 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 Módi Miklós  

 korelnök bizottsági tag  

 

 

 

 

Kelemen Gabriella 

jegyzőkönyvvezető 


